
PROTOKÓŁ  Nr  XXXV/2013 
z  obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu 
odbytych w dniu  29 października 2013r. 

 

Ad. 1. W Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o 
godz. 1000 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Danuta Warszawska dokonała 
otwarcia obrad XXXV sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, Burmistrza 
Chodcza-Kazimierza Sawińskiego, Skarbnika MiG Chodecz – Danutę Nowakowską, 
kierowników jednostek budżetowych, kierowników zakładów pracy, sołtysów oraz 
pozostałe osoby obecne na sali. Przewodnicząca Danuta Warszawska poprosiła również o 
przedstawienie się osoby reprezentującej Portal Promocje Włocławskie, która będzie 
przyglądać się obradom sesji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej wyjaśniła, iż w obradach sesji obok niej zwykle siedział Pan 
Radny Jerzy Szałański. Przewodnicząca – Danuta Warszawska poinformowała, iż NSA 
oddaliło skargę Pana Jerzego Szałańskiego i podtrzymało Zarządzenie Zastępcze 
Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Z powyższego faktu Pan Jerzy Szałański już nie jest 
radnym. W związku z tym będą ogłoszone wybory. Przewodnicząca Rady Miejskiej 
podziękowała za pracę którą włożył na cele społeczne Pan Jerzy Szałański, bo jest to 
człowiek zasługujący na wielki szacunek, gdyż liczy się ze słowem społeczeństwa i głosem 
swoich wyborców.  
 

Ad. 1. Otwarcie. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu poinformowała, iż w obradach uczestniczy 13 
radnych na stan 14 radnych. Nieobecny jest  : Pan Winiecki Marcin. Jest to nieobecność 
usprawiedliwiona. Wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do 
podejmowania uchwał. Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu 
porządku obrad – przedstawiła proponowany porządek obrad sesji jak niżej: 
 

Proponowany  porządek  obrad: 

1. Otwarcie. 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej  sesji, 

2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez Burmistrza  Chodcza, 
- dyskusja, 

3.    Sprawozdania  o odbytych posiedzeniach stałych Komisji Rady Miejskiej w okresie  

       międzysesyjnym. 

- przedłożenie  sprawozdań  przez  Przewodniczących  Komisji, 
- dyskusja, 

4.    Uchwała  w sprawie przyjęcia założeń do wewnętrznego programu oszczędnościowo-  

        naprawczego dla Miasta i Gminy Chodecz. 

         - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Skarbnik, 

        - opinia Komisji  Budżetu i Finansów , 

        - dyskusja, 



        - podjęcie uchwały,  

5.    Uchwała w sprawie zaciągnięcia w 2013r. długoterminowego kredytu bankowego  

        konsolidacyjnego. 

         - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Skarbnik, 

        - opinia Komisji  Budżetu i Finansów , 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

6.     Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz  

         na rok 2013. 

        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Skarbnik, 

        - opinia Komisji  Budżetu i Finansów , 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

7.    Uchwała  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Chodecz  

       na lata 2013 -2022. 

        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Skarbnik, 

        - opinia Komisji  Budżetu i Finansów , 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

8.    Uchwała  w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie  Powiatowi Włocławskiemu 

pomocy rzeczowej w formie wspólnego wykonania chodnika przy drodze powiatowej nr  

2938C Chodecz  - gr. Woj. – Dąbrowice. 

        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Bontal, 

        - opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

9.     Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Powiatu Włocławskiego zadań z  

        zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych 

dróg  w sezonie zimowym 2013/2014. 

        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Nowakowski, 

        - opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

10.   Uchwała w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  złożonej  przez  Marię i Mirosława  Grzeło              
         na  działalność Burmistrza Chodcza. 
         - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – Przewodniczący Komisji    

           Rewizyjnej  P.  Arkadiusz Koza, 

        - opinia Komisji  Rewizyjnej , 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały, 

11.  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnego. 



        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Przewodniczący Rady, 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały, 

12.  Analiza  sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za I półrocze 

2013  

        roku. 

        - przedłożenie sprawozdania przez P. Skarbnik, 

        - opinia Komisji Budżetu i Finansów oraz  Komisji Rewizyjnej, 

        - dyskusja, 

        - przyjęcie sprawozdania, 

13.   Interpelacje i  zapytania radnych. 

14.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

        - informacja w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych przez radnych Rady  

          Miejskiej za 2012r. – Przewodniczący Rady, 

        - informacja w sprawie złożonych  oświadczeń majątkowych przez kierowników  

          jednostek budżetowych Miasta i Gminy Chodecz za 2012r. – Sekretarz MiG, 

15.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Radny Jerzy Stampczyński wskazał, iż porządek obrad jest bardzo przeładowany ale 
zaproponował włączenie do porządku obrad uchwały dotyczącej wyznaczenia punktów 
sprzedaży alkoholu. Związane jest to z tym, że poprzednia uchwała była uchylona przez 
sąd administracyjny ze względu na skargę Pani Jolanty Sikorskiej. W tej chwili Gmina nie 
ma żadnej uchwały, są już kolejne wnioski oczekujące na rozpatrzenie. To już jest 
wszystko ustalone z Komisją Profilaktyki Alkoholowej. Niestety nie było czasu przesłać 
tego z porządkiem obrad. Kontrowersji tu nie ma, każde słowo zostało sprawdzone i 
analizowane. Jeżeli można to wprowadzić jako punkt 4.  

Pani Przewodnicząca zapytała czy może to być punkt 12. 

Pan Stempczyński się zgodził. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie wniosek Pana Jerzego 
Stempczyńskiego. Radna Ewa Kwiatkowska przeliczyła głosy. Za wprowadzeniem 
powyższego punktu do porządku obrad było 13 radnych. Wniosek został przyjęty 
jednogłośnie na punkt 12. 

Pani Przewodnicząca wskazała, iż ten porządek obrad jest przeładowany dlatego 

zaproponowała aby przerwać w danym momencie, proszę zaproponować jednak w 

którym możemy przerwać i kontynuować 7 listopada. Na podstawie paragrafu 29 Statutu 

M i G Chodecz. Pani Przewodnicząca poinformowała również, iż wysłała pismo do Pana 

Burmistrza z propozycją ,że jest dużo program dzisiejszej sesji, więc nie jesteśmy w stanie 

zrealizować tego porządku. Pani Przewodnicząca zwróciła się do Rady o podjęcie decyzji 

czy przerwać sesję w danym momencie czy rozdajemy porządek obrad i wybieramy 

punkty które przenosimy na następną sesję. 

Radny Kazimierz Powietrzyński wskazał, iż do końca nie wiemy jak postąpić. 

Zaproponował realizację porządku i zobaczymy co dalej, czy przerwiemy sesję. Może tylko 



ten punkt 12 przeniesiemy wcześniej bo się okaże że go nie przegłosujemy. Może on być 

punktem 8. 

Randa Ewa Kwiatkowska spytała kto jest za przyjęciem wniosku Radnego Kazimierza 

Powietrzyńskiego by punkt alkoholowy zrobić jako punkt 8. Za zmianą punktu 12 na punkt 

8 było 11 radnych, przeciw 2, wstrzymujących się 0. Wniosek został przyjęty. 

Pan Burmistrz – Kazimierz Sawiński poinformował, iż jest jeszcze ważny jeden punkt 

dotyczący zimowego utrzymania dróg, jest to dosłownie chwila , bo przyjmujemy to co 

roku. 

Pani Przewodnicząca poddała wniosek o utrzymanie tego punktu jako punkt 9 obrad sesji. 

Jednak 

Radny Bohdan Kluzik zauważył, iż jeżeli taki porządek obrad został podany to idziemy 

według tego porządku a jeżeli miało nie być tyle punktów to trzeba było od razu nie 

podawać.  

Pani Radna Kwiatkowska zauważyła, iż jest oficjalny wniosek radnego Kluzika o trzymaniu 

się porządku obrad przesłanym nam wszystkim do wiadomości. Oba wnioski zdaniem 

radnej Kwiatkowskiej wykluczają się. 

Pani Przewodnicząca zaproponowała przegłosowanie wniosku radnego Kluzika. 

Za wnioskiem o realizowanie przesłanego porządku obrad z wprowadzonym punktem 

„alkoholowym” jako punkt 8 było oraz zamianą punktu 10 na punkt 9 dot. uchwały w 

sprawie przejęcia zadań z zakresu zimowego utrzymania dróg. 

W związku z zamieszaniem w sprawie porządku obrad radna Kwiatkowska zaproponowała 

odczytanie całego porządku obrad z proponowanymi zmianami, jak niżej: 

Proponowany  porządek  obrad: 

2. Otwarcie. 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej  sesji, 

2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez Burmistrza  Chodcza, 
- dyskusja, 

3.    Sprawozdania  o odbytych posiedzeniach stałych Komisji Rady Miejskiej w okresie  

       międzysesyjnym. 

- przedłożenie  sprawozdań  przez  Przewodniczących  Komisji, 
- dyskusja, 

4.    Uchwała  w sprawie przyjęcia założeń do wewnętrznego programu oszczędnościowo-  

        naprawczego dla Miasta i Gminy Chodecz. 

         - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Skarbnik, 

        - opinia Komisji  Budżetu i Finansów , 



        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

5.    Uchwała w sprawie zaciągnięcia w 2013r. długoterminowego kredytu bankowego  

        konsolidacyjnego. 

         - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Skarbnik, 

        - opinia Komisji  Budżetu i Finansów , 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

6.     Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz na rok 2013. 

        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Skarbnik, 

        - opinia Komisji  Budżetu i Finansów , 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

7.    Uchwała  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Chodecz na lata 2013 -2022. 

        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Skarbnik, 

        - opinia Komisji  Budżetu i Finansów , 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

8.    Uchwała w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych     

zawierających powyżej 4,5% alkoholu z wyjątkiem piwa przeznaczonych do spożycia poza 

miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i 

podawania napojów alkoholowych na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – J. Stempczyński, 

        - opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

9.     Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Powiatu Włocławskiego zadań z  

        zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych   

dróg  w sezonie zimowym 2013/2014. 

        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Nowakowski, 

        - opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

10.    Uchwała  w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie  Powiatowi Włocławskiemu 

pomocy rzeczowej w formie wspólnego wykonania chodnika przy drodze powiatowej nr  

2938C  Chodecz  - gr. Woj. – Dąbrowice. 

        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Bontal, 

        - opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały,  

11.   Uchwała w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  złożonej  przez  Marię i Mirosława  Grzeło              



         na  działalność Burmistrza Chodcza. 
- przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej  P.  Arkadiusz Koza, 

         - opinia Komisji  Rewizyjnej , 

         - dyskusja, 

         - podjęcie uchwały, 

12.  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnego. 
        - przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  – P.  Przewodniczący Rady, 

        - dyskusja, 

        - podjęcie uchwały, 

13.  Analiza  sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za I półrocze 

2013  

        roku. 

        - przedłożenie sprawozdania przez P. Skarbnik, 

        - opinia Komisji Budżetu i Finansów oraz  Komisji Rewizyjnej, 

        - dyskusja, 

        - przyjęcie sprawozdania, 

14.   Interpelacje i  zapytania radnych. 

15.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

        - informacja w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych przez radnych Rady  

          Miejskiej za 2012r. – Przewodniczący Rady, 

        - informacja w sprawie złożonych  oświadczeń majątkowych przez kierowników  

          jednostek budżetowych Miasta i Gminy Chodecz za 2012r. – Sekretarz MiG, 

16.  Zakończenie obrad sesji. 

 

Pani Danuta Warszawska poddała porządek obrad pod głosowanie. 

Za przyjęciem porządku obrad było 13 radnych, przeciw- 0, wstrzymujących się - 0. Porządek 

obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Protokół z poprzedniej sesji został sporządzony, każdy z radnych miał możliwość zapoznania się z 

nim w Biurze Rady. Pani Przewodnicząca wskazała, iż na Sali nieobecny jest Pan Jerzy 

Stempczyński, na Sali jest 12 radnych. Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej 

sesji. Za przyjęciem głosowało  12 radnych, przeciwnych – 0, wstrzymujących się – 0.  

 

Ad. 2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Burmistrz Kazimierz Sawiński poinformował, iż sprawozdanie jest z okresu od 02 października 

do dnia 28 października. 4 października odbyło się spotkanie z firmą RWC z Łodzi, występujemy o 

odzyskanie VAT-u bo to jest szansa, pojawiła się nowa ustawa, od 10 lat możemy o ten VAT 

wystąpić i Gminy w to wchodzą i ta firma która się zgłosiła ma takie uprawnienia do 

przeprowadzenia kontroli i naliczeniu tego VAT-u że można wystąpić do Ministerstwa Finansów o 

odzyskanie. Jakie pieniądze to będą Pan Burmistrz jeszcze nie wie ale postaramy się i 

przedstawimy na następnej Radzie. 



8 października spotkanie z dyrektorem Zakładu „Komunalki” z Baruchowa w sprawie śmieci.  

9 października spotkanie odnośnie uchwał podejmowanych przez Radę. 

11 października manewry w Brześciu Kujawskim pt. Kobra 2013. 

14 października spotkanie z Panią Skiermańską, jest to temat nie wyjaśniony do końca, Pani miała 

się zastanowić i dopiero mamy spotkać się na posiedzeniu Komisji. 

15 października posiedzenie Komisji Rolnej. 

16 Października Komisji Budżetu i Finansów. 17 października obchody dnia seniora organizowany 

przez Zarząd Koła Emerytów i Rencistów w Chodczu. 

18 października posiedzenie Konwentu Wójtów i Burmistrzów w Ciechocinku odnośnie na temat 

Regionalnych Programów Operacyjnych. Pan Burmistrz wyjaśnił iż jest pomysł by powstała 

aglomeracja bydgosko-toruńska, natomiast my – Włocławek, Grudziądz i te inne powiaty w 

zasadzie będą mieć tam groszowe sprawy z tego programu. My z tym walczymy ale jak to się uda 

nie wiemy. 

21 października było spotkanie z naszą 100-letnią Panią Jadwigą Stawicką i potem posiedzenie 

Zarządu Związku we Włocławku. 

22 października była Konferencja w Przysieku dotycząca tego programu Funduszy Unii 

Europejskiej na 2014-2020. Dyskusja była bardzo mocna i rzeczowa ale był kłopot z podjęciem 

decyzji. 

28 było spotkanie z dyrektorami szkół odnośnie budżetu. Wiemy że państwo oszczędza i my też 

się staramy w miarę możliwości i z Panią Skarbnika podaliśmy motywy naszego działania. 

 

Przewodnicząca Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 

Radna Grażyna Wilińska zwróciła się do Pana Burmistrza z zapytaniem dotyczącym rozmów z 

firmą w celu odzyskania VAT-u, czy już jest jakaś umowa podpisana, jakie to koszty będą. 

Pani Danuta Nowakowska – Skarbnik M i G Chodecz poinformowała, iż umowa nie jest jeszcze 

podpisana, jesteśmy w fazie negocjacji. Jak to będzie wyglądać to jest wstępnie ustalone, że 

będzie to procent od odzyskanego VAT-u, 18-19 % na chwilę obecną. Negocjujemy jeszcze. Jest to 

trudna sprawa, jesteśmy budżetowcami, nie ma specjalistów od VAT-u, firma się specjalizuje a my 

nie jesteśmy jedyną Gminą która korzysta z takiej pomocy. 

Pani Grażyna Wilińska pamięta jak kiedyś był Pan z Poznania, audytor, który też Państwu 

zaproponował odzyskanie VAT-u i wydaje się że niższe prowizje proponował. 

Pani skarbnik odpowiedziała że chcieliśmy nawiązać współpracę z tym Panem, gdy 

przedstawiliśmy co by było do odzyskania on przedstawiał nam 20%. Gdy mu przedstawiliśmy co 

by wchodziło w jego materiał to zrezygnował. 

Radny Kazimierz Powietrzyński zadał pytanie czy to znaczy, że od 1-ego stycznia samorząd 

chodecki wchodzi w VAT łącznie z jednostkami gminy. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak zgodnie z ustawą. 

Pan Powietrzyński dodał czy faktycznie mamy szansę na odzyskanie VAT-u 10 lat wstecz. 

Pani skarbnik wyjaśniła, że nie 10 lat wstecz ale firma się zajmie od 2009 roku  od inwestycji. 

Radny Arkadiusz Koza wskazał, iż to bardzo dobre posunięcie, są to możliwości pozyskiwania 

pieniędzy na spłatę zadłużenia. 



Pan Burmistrz wyjaśnił, że jest teraz tak że w Gminach powstają nowe referaty, zajmujące się 

kwestią komunalną i łączą to również z VAT-em. Tak samo jest w Topólce, w Baruchowie, 

Lubieniu. My dopiero w to wchodzimy, warto jednak ryzykować. 

Pan Powietrzyński wskazał, iż mówimy w tym roku o kwocie około 200 tys. złotych, inwestycja 

dróg, 23 % VAT-u są to spore pieniądze. 

Pani Skarbnik wskazała, iż do uzyskania VAT-u od dróg nie ma możliwości, na razie. 

Pani Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

Ad. 3. Sprawozdania  o odbytych posiedzeniach stałych Komisji Rady Miejskiej w 

okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Arkadiusz Koza poinformował, iż komisja odbyła 2 spotkania , 

z czego jedno 10 października, ponieważ 22 sierpnia nie zdążyli się zająć sprawą oczyszczalni 

ścieków. Radny Koza wyjaśnił iż Rada Miejska zleciła kontrolę Komisji Rewizyjnej w sprawie 

przydomowych oczyszczalni ścieków od 4 października 2011 roku uchwałą Rady. Od tamtego 

czasu trwała kontrola i analiza dokumentów. W sumie przy budowie tej inwestycji przyniosło nam 

strat trzysta parę tysięcy plus te 91 tys. które musieliśmy włożyć za przebudowę oczyszczalni, 

wyszła kwota 444 tysięcy. Komisja poprzednio pod przewodnictwem Pani Ewy Kwiatkowskiej i 

moim zajmowała się dość długo. Członkowie nie potrafili zakończyć tej sprawy. Większością 

głosów zostało przegłosowane na Komisji Rewizyjnej, iż sprawa zostaje przekazana do Najwyższej 

Izby Kontroli o zbadanie tego. Jest to załącznikiem do protokołu Komisji z 10 października. Pan 

Arkadiusz Koza poinformował również o kolejnym posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 17 października 

i rozpatrzeniu przekazanej przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego skargi na Zakład Gospodarki 

Komunalnej w Chodczu przez Panią Pacholczyk w sprawie odcięcia wody. Komisja przeanalizowała 

wszystkie dokumenty i stwierdziła skargę za niezasadną. Jest tez wniosek do Rady z posiedzenia 

Komisji o stwierdzenie skargi za niezasadną. Komisja wnioskuje do ZGK o urealnianie faktycznych 

umów i kwot według stanu użytkowania i aktów prawnych. Okazało się przy tej kontroli że umowa 

jest z 98 roku z Panem Sławomirem Pacholczykiem, który obecnie nie jest właścicielem 

nieruchomości.  

Przewodniczący komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński poinformował, iż Komisja 

spotkała się raz, omawiała tematy o których mówiliśmy wielokrotnie ale ze względu na chorobę 

Pana Burmistrza nie mogliśmy tych tematów spiąć. Chodzi o zaopiniowanie uchwały do przyjęcia 

założeń do wewnętrznego programu oszczędnościowo naprawczego dla Mi G Chodecz oraz 

uchwała w sprawie zaciągnięcia w 2013 roku długoterminowego kredytu bankowego 

konsolidacyjnego. Mówimy tu o kwocie 2 miliony 23 tysiące złotych. Nad tymi sprawami 

pracowaliśmy długo. W końcu z inicjatywy Pana Burmistrza spotkaliśmy się w RIO we Włocławku 

gdzie wypracowano taki projekt dalszego działania. Zgodnie z tym porozumieniem które zawarto 

starałem się prowadzić obrady komisji. Na poprzednich posiedzeniach Komisji pozytywnie 

zaopiniowaliśmy zmiany do budżetu i zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Byliśmy 

skłonni pozytywnie zaopiniować konsolidację kredytów ale brakowało nam tego jednego co 

ustaliliśmy we Włocławku czyli przygotowanie założeń do wewnętrznego programu naprawczego, 

nie będę wchodził w szczegóły. Ta uchwała którą będziemy podejmować i podejmiemy mam 

nadzieję w dniu dzisiejszym pozwoli nam na opracowanie budżetu MiG Chodecz na rok 2014, bo 

nie jest tajemnicą że na tą chwilę, bez tej uchwały nie jesteśmy w stanie tego budżetu uchwalić w 



związku z tym że mamy w 2014 r. do spłacenia wysoki kredyt a w międzyczasie Minister Finansów 

zmienił reguły gry. Komisja praktycznie w głosowaniu imiennym pozytywnie opowiedziała się za 

uchwaleniem założeń do wewnętrznego programu. 

Przewodniczący Komisji Rolnej i infrastruktury Technicznej – Wiesław Feliniak poinformował że 

Komisja odbyła w okresie międzysesyjnym jedno posiedzenie w dniu 15 października. Na tym 

posiedzeniu znalazły się następujące punkty : analiza wydatków związanych z utrzymaniem dróg 

gminnych w 2013 r., budowa chodnika przy drodze powiatowej Chodecz-Dąbrowice, zimowe 

utrzymanie dróg powiatowych przebiegających przez Gminę Chodecz i sprawy bieżące. W 

sprawach bieżących zapoznaliśmy się z pismem mieszkańca Chodcza, Pana Zbigniewa 

Mazierskiego, który zwracał się w imieniu mieszkańców o przystąpienie do modernizacji ulicy 

Przejazd w Chodczu. W trakcie posiedzenia Komisja zapoznała się z przedstawionymi przez Panią 

Skarbnik wydatkami na bieżące utrzymanie dróg w 2013 roku. Konkluzja jest taka, że  

zabezpieczając 15 tys. na odśnieżanie do końca tego roku praktycznie jest wolnych środków około 

20 tys. , które możemy wykorzystać na bieżące naprawy dróg. Radny Feliniak stwierdził, iż 

napisaliśmy wniosek do Pana Burmistrza by odpowiedni pracownicy Urzędu zorientowali się jaki 

materiał na te drogi można zakupić, bo jeżeli mówimy o gruzie to jest odpad toksyczny, żużel też i 

mamy mały wybór. Albo dochodzimy do porozumienia z sołtysami i próbujemy zdobyć trochę 

gruzu i żużlu albo jak nie będzie porozumienia to postaramy się wykorzystać te środki do końca 

roku, chociażby na zakup atestowanego materiału. Komisja zajęła się też tematem poruszanym na 

poprzedniej sesji, chodzi o budowę chodnika przy drodze powiatowej Chodecz-Dąbrowice. Ten 

temat nas zaskoczył. Nie było to omawiane na Komisjach i decyzja na poprzedniej sesji była jaka 

była. Komisja po analizie dokumentów i po zapoznaniu się z informacjami które przedłożył Pan 

Jerzy Bontal doszła do wniosku i zwróciła się do Pana Burmistrza żeby nie rezygnować z tego 

tematu i odłożyć. Powiatowy Zarząd Dróg zgodził się na to w przyszłym roku. My wnioskowaliśmy 

by ten chodnik kończył się w konkretnym miejscu, na przepompowni. Można to zrobić jeżeli nie 

jest określona szerokość chodnika i dojdzie wtedy do przepompowni. Co do przejęcia od Powiatu 

utrzymania dróg gminnych Komisja wyraziła pozytywną opinię. Radny Feliniak zwrócił się do Pana 

Eugeniusza Nowakowskiego o przybliżenie Radnym i terminy do kiedy to obowiązuje. Również 

Komisja zwróciła się z prośbą do Pana Burmistrza żeby pracownicy Urzędu zrobili rozeznanie co 

tam w ogóle można zrobić na ulicy Przejazd. Na chwilę obecną przebudowa nie była ujęta. Na 

koniec wrócił wniosek radnej Kwiatkowskiej ogrodzenie placu zabaw w Chodeczku, ponowiliśmy 

ten wniosek by zakończyć tą inwestycję. 

Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Jerzy Stempczyński 

poinformował, iż Komisja zebrała się dwukrotnie. Tak jak mówił wcześniej prosił o 

wprowadzenie projektu uchwały. Duże kontrowersje wywołał projekt uchwały 

dotyczących punktów sprzedaży alkoholu. Pani Przewodnicząca  na naszą prośbę 

skierowała uchwałę do konsultacji. Otrzymaliśmy opinie komisji alkoholowej, Samorządu 

Mieszkańców ale jest jeszcze państwowa agencja rozwiązywania problemów 

alkoholowych, która też ma swoją interpretację ustawy i trochę inną niż Radni, 

mieszkańcy czy podmioty zainteresowane. Z uwagi na zabudowę Chodcza, ścisłą gdzie 

wszędzie jest blisko. Nie chcąc narażać placówek oświatowych i siebie na kolejne protesty 

i procesy z podmiotami które już sprzedają alkohole staraliśmy się znaleźć tzw. złoty 

środek. Ostatecznie na spotkaniu s komisja profilaktyki alkoholowej przyjęliśmy projekt 

uchwały, który Państwo otrzymaliście. Ponadto Pan Stepczyński poinformował, iż Komisja 



zajmowała się sprawą działki Pani Skiermańskiej i dojściem do jeziora. Wniosek komisji 

jest taki by wspólnie się spotkać z Panią Emilią, z Panem Burmistrzem i Komisją aby 

znaleźć jakiś consensus. Komisja pozytywnie opiniowała prośbę osób o przedłużenie dni w 

które mogą handlować. Komisja ponowiła też prośbę do Pana Burmistrza i Rady o zakup 

śmieciarki. Pan Stempczyński wskazał również, iż Komisja rozważała projekt uchwały 

nadaniu stadionowi miejskiemu imienia Pileckiego, czekamy na konsultacje z 

mieszkańcami. Państwo też otrzymali ten projekt. Również komisja wskazała, iż nic się nie 

dzieje w sprawie przekształcenia ZGK w spółkę. Brakuje nam informacji o realizacji założeń 

programu naprawczego, czy coś podjęto. 

Pan Burmistrz zwrócił uwagę iż Radni kierują do niego wnioski o zakup tego czy tego ale w 

Statucie i Regulaminie pisze, że Radny wskazując powinien wskazać środki. Na koniec sesji 

powiem na temat wydatków co dalej. Byśmy chcieli wszystko ale pieniędzy nie ma.  

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – Grażyna Wilińska 

poinformowała, iż Komisja obradowała raz 17 października. Na tym spotkaniu były 

omawiane sprawy związane z organizacją imprez na terenie Chodcza. Dowiedzieliśmy się , 

że będzie organizowana impreza 11 listopada, chcieliśmy również omówić plan imprez na 

przyszły rok i skąd będą na nie pieniążki. Pani Wilińska wskazała co ich zaskoczyło. 

Ustalając budżet na rok 2013 były zaplanowane 2 większe imprezy, Kupała i Dożynki. Na 

te imprezy były przeznaczone pieniądze w kwocie 30 tys. Dużym zaskoczeniem było ,że w 

tym roku nie zostały zorganizowane Dożynki. Nasza gmina jest gminą typowo rolniczą. 

Pani Grażyna Wilińska stwierdziła, że nie kryje swojego obużenia, że impreza nie została 

zorganizowana. W to miejsce będzie zorganizowana impreza z okazji 11 listopada i kolejne 

zaskoczenie, nikt z pracowników gminy nie składa propozycji i nie rozmawia z Radnymi. 

Tylko nas informuje. Przyszła do nas informacja, że zostanie zorganizowany 11 listopada 

Święto Niepodległości, kosztuje 30 tys. z czego 20 tys. z projektu a 10 tys. z naszej gminy. 

Radna Wilińska zastanawia się czy naszą Gminę stać na to. 11 listopada jest to ważny 

dzień. Została złożona propozycja ze strony starostwa Powiatowego o wspólne 

zorganizowanie Święta Niepodległości w Chodczu. Z tą propozycją wystąpiło m.in. 

Bractwo Ziemi Chodeckiej, jak Państwo wiecie 10 listopada jest organizowana impreza 

typowo przez Starostwo Powiatowe i Bractwo, dlatego że gmina odmówiła wspólnego 

zorganizowania tej imprezy. Podobno powoływano się na ciężką sytuację finansową. 

Starosta na tą imprezę daje dużo pieniędzy i Gmina miała dołożyć 2-3 tys. Panią Wilińską 

dziwi to że na dzień następny jest organizowana impreza gdzie dokładamy 10 tys. na 

kabaret Otto, na poetycki jakiś program i sztuczne ognie. Czy nas na to stać ? Również 

jako wniosek Komisji właściwie prośba by poinformować Marszałka od którego pochodzą 

pieniądze na imprezy projekty Ryba z LGD, by o tego typu imprezach informować 

mieszkańców wcześniej i jakimiś plakatami.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Danuta Warszawska nawiązała do wniosku 

Przewodniczącej Komisji Oświaty, poinformowała, iż takie pismo poszło do Marszałka dnia 

25 października 2013 r. 

Przewodnicząca Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 



Radny Jerzy Stempczyński powiedział, że Pan Burmistrz zwraca uwagę, iż kierujemy tylko 

wnioski do niego a nie ma wskazania środków finansowych. Pan Stepczyński przypomniał, 

iż wskazania Rady były. Były pomysły by zakupić śmieciarkę ze środków pochodzących z 

wpłat za śmieci. Radni czekają na jakąś propozycję, jeżeli mamy się sami wszystkim 

zajmować no to mija się z celem posiadania Urzędu.  

Radna Grażyna Wilińska zapytała czy w związku z tym 11 listopada może otrzymać 

wyjaśnienia. 

Pan Burmistrz Kazimierz Sawiński odpowiedział, iż Rada była informowana na Komisjach i 

na sesji chyba, iż dożynek nie robiliśmy bo byłem na zwolnieniu lekarskim ale również nie 

otrzymaliśmy środków na to, z tych projektów do tej pory nie ma pieniędzy. Nawet 

spotkałem się z Panem Szymańskim, żeby to przyspieszyć bo znowu zejdzie cały rok. Nie 

tylko my mamy taki problem ale i wszystkie gminy bo wydali swoje pieniądze i muszą 

czekać. Ze Starostwem był taki układ że chcieli 6 tysięcy potem 5 tysięcy. Wnioski były z 

Komisji od Pani Wilińskiej i od Pana Jerzego by przeznaczyć pieniądze z Dożynek na 

remont „Klubu”. Są dowody na to. Wy macie sto myśli na tą chwilę ale tak nie możemy. Ja 

Was rozumiem ale czy nas na to stać, ale czy Radę na to stać, ale jak stoi finansowo to 

powiem na koniec. 

Pani Grażyna Wilińska stwierdziła, iż nie wiem, może padło, że nie robimy dożynek i być 

może chodziło o to żeby nie przepadły te pieniądze, które miały być na dożynki. Teraz 

wydajemy te 10 tys. na sztuczne ognie i kabaret OTTO. Radna Wilińska nadmieniła, iż nie 

wie czy kabaret OTTO jest odpowiedni tego dnia 11 listopada. 11 listopada jest chyba 

poważnym dniem. Nam powiedziano że jest i koniec, Radni powinni mieć wpływ na to co 

będzie organizowane. 

Pani Przewodnicząca Danuta Warszawska udzieliła w drodze wyjątku głos Panu Jerzemu 

Szałańskiemu. Pan Szałański wskazał, iż to radni mają wskazać. Te programy naprawcze i 

nie naprawcze to tak jakby się mówiło do betonu. Pani Grażynka bardzo słusznie 

zauważyła wszystkim ten co opracowywał audyt się podobał. Tutaj nie ma nic 

gospodarską ręką. Teraz kabaret ale to prawdziwy kabaret jest, do tego są stworzeni, do 

„interneciku”. Wstydźcie się Państwo za te błędy, radni je wielokrotnie wskazywali. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu zamknęła dyskusję. 

 

 

 

Ad. 4. Uchwała  w sprawie przyjęcia założeń do wewnętrznego programu 

oszczędnościowo - naprawczego dla Miasta i Gminy Chodecz. 

 

Przewodnicząca Danuta Warszawska udzieliła głosu w celu przedłożenia informacji w 

przedmiotowej sprawie Pani Skarbnik M i G Chodecz – Danucie Nowakowskiej. 



Pani Skarbnik – Danuta Nowakowska wskazała, iż tak jak Przewodniczący Komisji Budżetu 

i Finansów zaznaczył, po długich i burzliwych obradach w dniu 16 października założenia 

do wewnętrznego programu oszczędnościowo - naprawczego dla Miasta i Gminy Chodecz 

nabrały ostatecznego kształtu, co Pani Skarbnik odczytała i stanowi to załącznik do 

niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński poinformował, iż 

opinia Komisji jest pozytywna jak już wcześniej nadmienił. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 

Radny Arkadiusz Koza wskazał, iż program naprawczy jest potrzebny naszej Gminie.  

Radny Koza również zapytał czy jest to tylko program zapisany na kartce papieru czy to 

jest realne do wprowadzenia, czy jest szansa że my te oszczędności wprowadzimy.  

Skarbnik MiG – Danuta Nowakowska odpowiedziała, iż wczoraj było spotkanie z Oświatą. 

Były złożone projekty przez jednostki oświatowe ale mówiąc szczerze to pobożne 

życzenia. Likwidacja szkoły podstawowej w Zalesiu i szkoły podstawowej w Cettach to jest 

decyzja nie tylko Pana Burmistrza ale decyzja Rady, to musi być podjęte uchwałą. 

Pozostałe założenia które mówią o oszczędnościach to nic innego jak Pan Burmistrz 

wskazywał w zarządzeniu do opracowania budżetu na 2014 rok. 

Pani Przewodnicząca poprosiła o odszukanie i odczytanie wspomnianego zarządzenia.   

Radny Jerzy Stepczyński korzystając z chwili przerwy wrócił do swojego punktu. Jeżeli 

chodzi o Oświatę to Komisja wystąpiła z prośbą aby Pan Kierownik ZOPO przekazał drobną 

analizę przybliżonych kwot na odprawy i 13-stki w przypadku likwidacji Zalesia i tu była 

jeszcze mowa o filii SP w Cettach. Z informacji otrzymanych od Pana Lewandowskiego 

wynika że na odprawy będzie potrzeba 300 tys. złotych. Są kontrowersje czy będzie to na 

koszt Gminy czy Ministerstwa. Stąd też pytanie Pana Stempczyńskiego czy rozmawiano, 

czy pytano, czy wystąpiono do Ministerstwa ,że jest taka szykowana sytuacja likwidacji 

szkół. Jest to istotne, bo głosując za programem musi mieć świadomość czy dołoży ręki do 

tego żeby jeszcze bardziej zadłużyć czy zaoszczędzić. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że jest teraz tyle niejasnych spraw, że ten rok chyba jeszcze będzie 

i przyszły że nie wiadomo , odprawy może od Marszałka. Ministerstwo przekazuje do 

Marszałka. To nie jest temat na dzisiaj.  

Pani Przewodnicząca wskazała, iż jest to temat na dzisiaj ponieważ mówimy o likwidacji 

tych szkół i ponosimy koszty, chcemy je odzyskać od Ministerstwa. Czy jest taka szansa na 

zwrot tych kosztów. 

Pani Skarbnik MiG Chodecz wyjaśniła, iż na chwilę obecną jest to możliwe. W szkole 

wystąpiła mała reorganizacja i też Zespół Szkół wystąpił o dofinansowanie odpraw. Nie 

możemy natomiast odpowiedzieć co będzie za rok. 

Pani Przewodnicząca poprosiła o zarządzenie o którym Pani Skarbnik wspominała. 



Pani Skarbnik przedstawiła Zarządzenie nr 45 z 2 października 2013 roku w sprawie 

założeń do wytycznych do budżetu Miasta i Gminy na 2013 rok oraz załącznik nr 1, który 

wskazuje założenia do projektu budżetu Miasta i Gminy na 2014 rok. Pani Skarbnik 

odczytała treść załącznika nr 1, co stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Treść 

zarządzenia i załącznika otrzymały wszystkie jednostki celem opracowania projektu 

budżetu na 2014 rok. 

Radny Arkadiusz Koza wrócił do tematu założeń do wewnętrznego programu 

oszczędnościowo – naprawczego. Radny Koza zwrócił uwagę na zapis który mu się nie 

podoba, ponieważ w punkcie 4 jest mowa, jeżeli mówimy o programie oszczędnościowo – 

naprawczym, już o kredycie konsolidacyjnym. Czy coś jest zależne, oszczędności a kredyt 

konsolidacyjny. Nie można zarządzić oszczędności bez wzięcia kredytu konsolidacyjnego? 

Czy ten punkt jest zasadny, zdaniem Radnego Kozy, ponieważ on będzie za programem 

ale nie za kredytem konsolidacyjnym. Idąc dalej, poza wydłużeniem spłaty istnieje realna 

możliwość uzyskania niższych kosztów obsługi zadłużenia. Radny Arkadiusz Koza w to nie 

wierzy. Jego zdaniem jeżeli dłużej będziemy spłacać to większe odsetki będziemy spłacać. 

Natomiast w założeniu do planu oszczędnościowego zasadne jest podjęcie przez Radę 

Miejską w Chodczu nowej uchwały dotyczącej podjęcia kredytu konsolidacyjnego, tzn. 

podejmując uchwałę w sprawie programu oszczędnościowego od razu wyrażamy zgodę 

jako Rada na zaciągnięcie kredytu, tak to mam rozumieć. 

Skarbnik MiG – Danuta Nowakowska wskazała, iż ten program nie jest opracowywany 

tylko przez nią i Pana Burmistrza. Jest opracowywany wspólnie, myśli że z Komisją 

Budżetu i Finansów i nie pamięta jaka inna Komisja była. Nie był tylko na jednym 

posiedzeniu, był na wielu posiedzeniach. W dniu 16 października nabrał ostatecznego 

kształtu, który Pani Skarbnik przedstawiła.  

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu osobie spoza Radnych, mieszkańcowi Chodcza - Panu 

Wojciechowi Lewandowskiemu. Pan Lewandowski wskazał na temat dotyczący wręczenia 

umarzalności podatków do sytuacji wyjątkowych klęsk żywiołowych i tym podobnych. Ten 

punkt go zaskoczył ponieważ świadczy to o tym, że umieszczany w tym programie 

naprawczym to dotychczas tego nie robiliśmy. Pan Lewandowski nie ukrywa, że słyszał o 

tym, zbyt pochopnie było umarzanych wiele podatków. Biorąc pod uwagę że podatki są 

podstawowym źródłem dochodów każdej jednostki samorządowej to świadczyło by o 

ogromnej niegospodarności władz Miasta i Gminy, jeżeli coś takiego było do tej pory 

pochopnie czynione. 

Pan Burmistrz odpowiedział, iż domniemania są zawsze domniemaniami a program 

programem. To są takie sugestie nasze, moje i Pani Skarbnik.  

Radny Kazimierz Powietrzyński spróbował przekonać kolegę radnego , bo na tej Komisji 

ten program był przyjęty i zaczniemy wchodzić w szczegóły i zawsze coś znajdziemy. 

Intencją Komisji Budżetowej i intencją większości osób i RIO było, by coś w tej gminie 

zrobić by wyrwać ją z tego „zaklętego kręgu”. To co Pan radny powiedział ja się z tym 

zgadzam, żadne kredyty bez cięcia kosztów nie mają sensu. My rozmawiamy teraz o 



pakiecie czterech uchwał czyli kredyt konsolidacyjny, zapisany i uchwalony, o tym była 

mowa w RIO i wszyscy się na to zgodziliśmy. To byłoby takim abecadłem naszym na 

następny rok i do końca kadencji. Pan Burmistrz nam to daje  a my się zgadzamy i 

wzajemnie pilnujemy żeby to realizować. Następnym krokiem jest konsolidacja czyli 

wzięcie tych 2 milionów żeby spłacić te kredyty które mielibyśmy spłacić w przyszłym roku 

i 2015. Nie ma możliwości wyłożyć tych 1800 tys. w przyszłym roku. Trzecim krokiem 

będzie opracowanie, o czym mówiliśmy na Komisji Budżetowej, w którym to należy 

wygospodarować pieniądze na spłatę około 600 tys. kredytu. Mamy znaleźć pieniądze na 

to żeby ruszyć z tą plażą i ten zapis który mówi o niezbędnych inwestycjach. Jeśli 

będziemy teraz mówić czy to ma być czy nie być. Pan mówi że Burmistrz był 

niegospodarny, ale my mówimy o bardzo poważnych rzeczach i jeśli zaczniemy wchodzić 

to będziemy to przekładać. 

Radna Grażyna Wilińska zapytała, jeżeli przyjmujemy ten program uchwałą jak my jako 

radni będziemy zapoznawani jak Pan Burmistrz realizuje tę uchwałę. To jest bardzo 

poważna uchwała i mówi o oszczędnościach. Pani Wilińska chciałaby żeby raz w miesiącu 

lub raz na 2 miesiące sprawozdanie z tego programu co Pan Burmistrz zrobił. 

Pani Skarbnik Danuta Nowakowska wskazała ,że ten program naprawczy to nic innego jak 

założenia do budżetu 2014 roku, który Państwo będziecie przyjmować. Projekt budżetu 

będzie zawierał wszystkie te wskazania. Pan Burmistrz również zawarł te wskazania w 

swoim Zarządzeniu. 

Radna Grażyna Wilińska zapytała czy w tych wskazaniach jest że szkoła w Zalesiu i Cettach 

będzie funkcjonowała tylko do sierpnia. Jeżeli tu coś podejmujemy a w planach będzie że 

oni potrzebują zabezpieczenie do grudnia, pewne rzeczy są nie zrozumiałe. 

Skarbnik MiG Chodecz odpowiedziała, iż likwidacja tych 2 szkół z dniem 1 września będzie 

podjęta uchwałą. Z chwilą kiedy będzie ta uchwała i gdy będzie decyzja że z dniem 1 

września te dwie placówki są likwidowane, wówczas jeżeli będzie wyliczenie że na 

odprawy i zostaną środki to one będą przesunięte w tym budżecie ale na chwilę obecną 

nie ma takiej decyzji, to są założenia. 

Radny Jerzy Stempczyński zwrócił uwagę po raz trzeci czy w sprawie Oświaty 

kontaktowano się z kimkolwiek. Czy Państwo rozmawiali z Kuratorium, Ministerstwem, 

wysłali jakiekolwiek pismo, czy podjęto rozmowy z rodzicami. W lipcu wszyscy radni byli 

za tym by przekształcić ZGK w spółkę, mamy koniec listopada. Myślę że tego 

przekształcenia nie będzie jak będą takie działania.  

Pan Burmistrz Kazimierz Sawiński odpowiedział iż wczoraj było spotkanie z dyrektorami 

szkół. Natomiast z tym przekształceniem mówimy o tym co ma być ale ta spółka musi 

mieć jakiś wkład też. To już nie jest zakład ale spółka która musi na siebie zarabiać.  

Pani skarbnik Danuta Nowakowska zauważyła iż by najpierw podjąć środki, musimy 

uporządkować to co mamy pierwsze. Żebyśmy mogli podjąć stosowne decyzje odnośnie 



Zakładu Gospodarki Komunalnej musimy najpierw uporządkować nasze finanse. Jeżeli nie 

dokonamy tego nie możemy przyjąć budżetu. 

Pan Jerzy Stempczyński odniósł się do wypowiedzi Pana Burmistrza, iż śpi już kilka lat. 

Prosimy o podejmowanie działań, jakąś decyzję. Sugerowaliśmy że jeżeli będzie inicjatywa 

to możemy nawet wziąć kredyt i tą śmieciarkę kupić. Przekształcenie ZGK w spółkę a to co 

Pan powiedział to są dwie różne rzeczy. Ja pytałem o Kuratorium i Ministerstwo.  

Skarbnik MiG – Danuta Nowakowska wskazała, iż przed naprawą finansów nie możemy 

mówić o jakimkolwiek kredycie. 

Radny Kazimierz Powietrzyński nadmienił iż mówił już wcześniej o dobrej woli i 

porozumieniu a tu widzi iż każdy „gada” swoje. Od pół roku i dłużej mówimy o sprawach 

które teraz się skupiły. To że mówimy o zmianie formy działania ZGK to wcale nie 

przeszkadza żebyście Państwo podjęli działania a my mówimy o innych rzeczach. Trzeba 

iść wielotorowo bo my za rok ostatnio raz się spotkamy i powiemy no znowu się nie 

udało.  

Radny Arkadiusz Koza wskazał iż tak byli razem w RIO, bardziej udzielali się radni niż Pan 

Burmistrz. Rozmawialiśmy na temat programu oszczędnościowego, na temat kredytu. Na 

ten temat rozmawialiśmy od początku kadencji i ja nie zauważyłem oszczędności od 

początku w ogóle, ja nie wierzę że program naprawczy zostanie wprowadzony w życie. 

Konsolidacja będzie zrobiona i pieniążki wzięte i nie będzie programu naprawczego. 

Wnioskowaliśmy i nie stało się nic. Pan Burmistrz nie ponosi żadnej odpowiedzialności za 

puszczanie wyżej przetargów niż cena kosztorysu.  

Pani Przewodnicząca Danuta Warszawska wskazała na temat likwidowanej szkoły i 

poprosiła Panią Dyrektor o wypowiedzenie się. 

Dyrektor SP w Zalesiu – Urszula Wojciechowska wskazała iż było spotkanie odnośnie 

budżetu, natomiast nie padły te sformułowania że szkoła w Zalesiu i Cettach jest 

przeznaczona do likwidacji. Otrzymałyśmy wcześniej pisma z koleżanką by wypowiedzieć 

się jak my widzimy możliwości poczynienia oszczędności i praktycznie nie wiem po co to 

pisałyśmy bo jest to jakby nikomu nie potrzebne. Tu koleżanka Wilińska mówi że może 

należało by zaplanować jedynie na 8 miesięcy bo być może będziemy zlikwidowani. We 

wrześniu będzie trzeba wypłacić nie 8 pensji a 8 plus 6 i jeszcze jedna czyli dodatkowe 

wynagrodzenie roczne, to jest 15 pensji. My rozumiemy że jest mało dzieci w Zalesiu i 

nasza placówka będzie musiała być w pewnym momencie zlikwidowana, natomiast za 

dwa – trzy lata było by to z punktu widzenia społecznego i ekonomicznego korzystniejsze. 

Z tego co wiem od ministerstwa takiej rekompensaty nie otrzymamy. 

Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej wskazał, iż o to właśnie chodzi czy będzie 

rekompensata. 

Dyrektor Marek Kwieciński stwierdził iż taka „powiastka” o likwidacji szkół była ale kiedy 

na piśmie się znalazło nikt nas jako placówki nie pytał czy my podołamy przyjąć tych 



uczniów to jest ponad sto uczniów. Państwo wiecie jaki my mamy budżet i jak 

funkcjonujemy. Zarządzeniem Burmistrza opracowaliśmy budżet na poziomie 80% 

wydatków a dzisiaj słyszę od Pani Skarbnik, że to są nasze pobożne życzenia. Albo my 

żeśmy to źle zrobili albo proszę wycofać swoje domniemane oskarżenie że są to nasze 

pobożne życzenia. Taki budżet nam jest potrzebny do realizacji i my realizujemy. Od 

września w nowym budżecie przyszłego roku to mamy tylko 4 miesiące. A więc te plany to 

są potrzeby naszych placówek jakie muszą być zrealizowane, inne potrzeby niższego rzędu 

spowodują jeszcze większe koszty. Nauczyciele to nie pomoc społeczna, oni znajdą się w 

sądzie pracy i będą walczyli o swoje.  

Radna Grażyna Wilińska ma wrażenie iż program naprawczy jest tylko po to żeby był na 

papierze. Nie był z nikim konsultowany i teraz dopiero wychodzą rzeczy na które my jako 

radni nie mamy wpływu. Cokolwiek jako radni przyjmiemy to każda strona będzie 

niezadowolona. 

Pani Przewodnicząca poprosiła Pana Burmistrza o ustosunkowanie się do wszystkich 

wypowiedzi. 

Pan Burmistrz poprosił o zrozumienie, przedstawiamy wam program, jest to omawiane na 

Komisji Budżetowej, na spotkaniach z dyrektorami i zakładami pracy podległymi pod 

samorząd a potem to się staje, że to jest nieprawda. My przedstawiliśmy wam program, 

macie uwagi to nanieście do tego tematu, podejmijcie uchwałę bo bez tego gmina nie 

istnieje. Musimy sobie zdawać sprawę z powagi sytuacji. Sesja została zaplanowana na 29 

i 7 a nie wiadomo skąd na wypłaty. Szukamy oszczędności. 

Radna Ewa Kwiatkowska zapytała Pana Burmistrza czy na spotkaniu z przedstawicielami 

oświaty poinformował o programie naprawczym, są takie zadania jak likwidacja szkół.  

Dyrektor Jadwiga Całkowska wskazała iż Pan Sekretarz nam tak powiedział. Na spotkaniu 

rozpoczęto od finansów Zespołu w Chodczu i zapytałam konkretnie: Panie Sekretarzu a co 

z naszymi placówkami. Pan Sekretarz zdaniem Pani Dyrektor odpowiedział, iż po 15 

listopada się spotkamy i będziemy wiedzieć. Nic nie było i od Pani Przewodniczącej 

zobaczyłam pismo dotyczące założeń wewnętrznego programu naprawczego w którym 

zakłada się likwidację bądź obniżenia stopnia organizacji szkoły. A wczoraj rzeczywiście 

było mówione o budżecie ale że moja placówka było obiecywane że będzie to 

reorganizacja, miałam się dowiedzieć jak jest w Przedczu z dowozem, ja mam dużo dzieci 

z Przedcza. Filia Chodcza taka była wersja podstawowa. Nikt nie powiedział o likwidacji 

szkół. To dopiero od Pani Przewodniczącej po spotkaniu zobaczyliśmy to.  

Pan Burmistrz odpowiedział, iż mówię raz to słuchajcie a Pani pyta jeszcze raz o to samo. 

Informacji udzieliłem że taki temat istnieje. Przyjmiemy założenia i dopiero mówimy dalej. 

Nie to że Burmistrz zamyka, musimy to wspólnie ustalić.  

Radny Kazimierz Powietrzyński powtórzył , iż na spotkaniach różnych i z oświatą i na tą 

chwilę, jestem za programem naprawczym i kredytem konsolidacyjnym. Nie wiem ilu 

nauczycieli pracuje w tej gminie ale dużo i kładziemy wszystko. Będziemy opracowywali 



budżet i wtedy będziemy pracować dalej. Musimy dzisiaj to przegłosować. Jeżeli położymy 

tą Gminę to położymy ją na wiele lat.  

Radny Arkadiusz Koza stwierdził, że Pan Powietrzyński ma rację ale mówił Pan o tych 

cięciach już na początku kadencji, nie jesteśmy konsekwentni. Pozwalamy na wszystko jak 

to Pan kiedyś określił, bo zostaliśmy postawieni pod murem. Zastanówmy się program 

naprawczy może się uda, weźmiemy kredyt ale nas już nie będzie ale następna kadencja 

będzie miała problem i może następny Burmistrz. Ja nie głosowałem za kredytami. Były 

inwestycje przeinwestowane w latach ubiegłych dlatego w tej chwili się to skupiło.  

Pan Wojciech Lewandowski wskazał, iż jeżeli program naprawczy ma być realizowany to 

tak jak mówi literatura powinny być terminy określone. Każdy punkt jaki podajemy 

powinien być termin realizacji tego punktu, wtedy jest możliwość kontroli. 

Skarbnik MiG Danuta Nowakowska wyjaśniła jak sama nazwa mówi jest to wewnętrzny 

program naprawczy, my nie korzystamy z pożyczki Ministerstwa, Skarbu Państwa żeby 

określać terminy. My jesteśmy władni we własnym zakresie, to są założenia do budżetu i 

założenia dla oświaty.  

Radny Jerzy Stempczyński nadmienił by rozładować atmosferę o poprawienie błędu w 

punkcie 2 nie „wypadki” tylko „wydatki”. 

Radna Grażyna Wilińska zapytała czy Pan Burmistrz ma inny wariant jeżeli by nie przeszedł 

dzisiejszy. 

Pan Burmistrz wskazał iż nie ma, to jest Wasza decyzja, to jest wasze sumienie. 

Radna Grażyna Wilińska wyraziła swoje oczekiwanie co do zapewnienia przez Pana 

Burmistrza żeby zagłosowała za.  

Pan Burmistrz wskazał iż mówimy o tym od dwóch godzin i nie jest Pani przekonana. 

Podejmijcie uchwałę a potem będziecie mnie kontrolować co robię czy nie robię ale nie 

mogę tu z góry jak to będzie powiedzieć.  

Pani Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 11 radnych, przeciw 

0, wstrzymało się 2. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XXXV/177/13 została podjęta 11 

głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 5.    Uchwała w sprawie zaciągnięcia w 2013r. długoterminowego kredytu 

bankowego konsolidacyjnego. 

 

Informację w przedmiotowej sprawie przedłożyła Pani Skarbnik MiG Chodecz – 
Danuta Nowakowska. Pani Skarbnik poinformowała, iż kredyt konsolidacyjny jest w celu 



spłacenia naszego długu. Kredyt ten nie zwiększa naszego zadłużenia ale wydłuża go w 
czasie. Konsolidacji podlegać będą 4 kredyty. Pierwszy z Banku Ochrony Środowiska 
zaciągnięty 12 października 2010 roku, do spłaty pozostaje 1 051 550 złotych. Według 
pierwotnej umowy termin spłaty jest to 30 czerwca 2015 r. Następny kredyt z BOŚ 
zaciągnięty 15 września 2009 roku, zostało do spłaty 710 400 złotych. Ostateczna spłata 
na dzień dzisiejszy jest na 31 marca 2015 roku. Kolejny kredyt BOŚ zaciągnięty 10 grudnia 
2009 roku, pozostało do spłaty 97 000 i ostateczny dzień spłaty to 31 marca 2014 roku. 
Jeszcze jeden kredyt Banku Gospodarstwa Krajowego zaciągnięty 6 października 2011 
roku do spłaty zostało 164 774 złotych, ostateczny termin spłaty to 30 września 2014 
roku. Przypadające raty spłat wobec obecnych umów tj. W 2014 roku mamy do spłaty 1 
671 519 złotych. Po konsolidacji w 2014 roku spłacimy 635 220. W 2015 roku według 
obecnych umów mamy 1 221 280 złotych, po konsolidacji w 2015 roku byłoby 683 555 
złotych. W 2016 odejdą dwa duże kredyty i pozostałoby 444 490 złotych a po konsolidacji 
669 340 złotych. I dalsze tj. W 2017 roku przed konsolidacją – 316 370, po konsolidacji – 
541 020. W 2018 r. przed konsolidacją – 260 660, po konsolidacji – 485 510. W 2019 r. 
przed konsolidacją -260 660, po – 485 510. W 2020 r. przed konsolidacją – 325 560, po – 
550 410. W 2021 przed konsolidacją – 259 560, po – 484 410. W 2022 r. przed 
konsolidacją – 259 358, po – 484 482. Pani Danuta Nowakowska dodała, iż tak jak 
wcześniej powiedział Pan Powietrzyński, Pan Minister pozmieniał wskaźniki, my nie 
możemy spełniać wskaźników w stosunku do uchwały Ministra Finansów. Pani Skarbnik 
powtórzyła iż to przedstawiła nie zwiększy naszego zadłużenia, bo zostanie ono na 
poziomie jakie jest obecnie, koszty się wydłużą. Na chwilę obecną trudno powiedzieć jakie 
to będzie zwiększenie, bo ta stawka będzie wiadoma po przetargu. Na dzień dzisiejszy w 
tej materii nic nie powiem.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński wskazał, iż opinia 
Komisji jest pozytywna. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję. 

Radna Ewa Kwiatkowska zapytała Panią Skarbnik jakie koszty, jest Pani fachowcem i 
proszę powiedzieć nam laikom jakie mogą być koszty.  

Skarbnik MiG Chodecz – Danuta Nowakowska odpowiedziała, iż obecne koszty zadłużenia 
tych 4 kredytów licząc na 2 lata jest to kwota 160 tys. Przy wydłużeniu spłat i przyjmując 
max 5 %, to są moje wyliczenia, kwota by była 490 tys. Na 9 lat te 490 tys. kosztów. 
Musimy wiedzieć że te 150 też już mamy, na chwilę obecną wzrosną o te 290 tys. I 
podzielić na 9 to wyjdzie około 30 tys. w skali roku.  

 

Radna Grażyna Wilińska wskazała iż obsługa długu publicznego w tym roku wyniosła 300 
tys. Zapytała czy jeżeli byśmy wzięli ten kredyt konsolidacyjny to 635 plus obsługa plus 
kredyty czy to byłoby około miliona rocznie.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, iż ogółem tak by było w 2014 roku.  

Radna Wilińska nadmieniła, iż w tym roku wzięliśmy już jeden kredyt długoterminowy 1 
700 tys. I ten kredyt już jest rozłożony do 2022 roku. Czyli wszystkie kredyty jakie 



będziemy mieć oprócz z Funduszu, będą rozłożone na 10 lat, i to niewielkie kredyty bo 
około 5 mln a my spłacimy dużo więcej, około 10 mln.  

Radny Powietrzyński wskazał, iż dlatego robimy te wszystkie konsolidacje żeby uzdrowić 
finanse tej Gminy, żeby dochody były dużo wyższe od wydatków. Jeśli do tego dojdziemy 
w ciągu 2-3 lat to wtedy te kredyty będą małymi. Trzeba ściąć koszty maksymalnie i 
znaleźć dochody żeby była nadwyżka operacyjna wyższa i nie będzie wtedy problemu 
spłacać kredyty. Czytałem wywiad z Panią Skarbnik z Torunia, jednego z najbardziej 
zadłużonych miasta w Polsce. Tam jest około 80% w stosunku do dochodu i ta Pani mówi 
że to nie jest dla nich żaden problem. Gdyby chcięli i maksymalnie obcięli inwestycje to w 
ciągu 3 – 5 lat oni spłacą wszystko, bo to jest budżet. Nie jest budżet Gminy taki gdzie my 
mamy 0 zł na inwestycje, my musimy mieć 15-20% i trzeba tak zrobić żeby tak było.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu zamknęła dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej- Grażyna Wilińska przeczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska spytała Panią Skarbnik czy uchwała ma być 
podejmowana bezwzględną większością głosów. Pani Skarbnik odpowiedziała iż zwykła, i 
powołała się na artykuł 58 Ustawy o Samorządzie Gminnym.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, iż kontaktowała się z opiekunem – Panem 
Jurewiczem i on wskazał, iż uchwała ma być podjęta bezwzględną większością głosów. W 
art. 58 paragraf 2 mowa jest, że bezwzględną większością głosów i w związku z tym 
Przewodnicząca Rady chciałaby wiedzieć jak to wygląda.  

Skarbnik – Danuta Nowakowska odczytała art. 58 Ustawy o Samorządzie Gminnym. 

Pani Przewodnicząca przypomniała paragraf 65 Statutu MiG Chodecz. 8 głosów musi być 
za żeby ten projekt przeszedł. 

Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska poddała uchwałę pod głosowanie. Za 
przyjęciem uchwały było 8 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 5. Uchwała Nr 
XXXV/178/2013 została podjęta 8 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Pani Przewodnicząca zwróciła się do Pana Burmistrza i wskazała , iż daliśmy votum 
zaufania żeby Pan nie przetracił tego zaufania i prosimy o sumienne i celowe wydawanie 
naszych środków finansowych.  

 
Ad. 6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy 

Chodecz na rok 2013. 

Informację w przedmiotowej sprawie przedłożyła Pani Skarbnik – Danuta Nowakowska, 
co stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński wyraził pozytywną 
opinię Komisji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  



W związku z brakiem pytań co do przedmiotowej sprawy Przewodnicząca – Danuta 
Warszawska zamknęła dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej- Grażyna Wilińska przeczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska poddała uchwałę pod głosowanie. 
Poinformowała iż na sali jest obecnych 12 radnych, nie ma Pana Arkadiusza Kozy. Za 
przyjęciem uchwały było 10 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2. Uchwała Nr 
XXXV/179/2013 została podjęta 10 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała iż na sali jest 13 radny, jest obecny 
Pan Arkadiusz Koza. 

 
Ad. 7.    Uchwała  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Chodecz na lata 2013 -2022. 

Informację w przedmiotowej sprawie przedstawiła Skarbnik MiG Chodecz – Danuta 
Nowakowska, co stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów wskazał, iż opinia Komisji jest pozytywna. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  

W związku z brakiem pytań co do przedmiotowej sprawy Przewodnicząca – Danuta 
Warszawska zamknęła dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej- Grażyna Wilińska przeczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska poddała uchwałę pod głosowanie. Za 
przyjęciem uchwały było 8 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 5. Uchwała Nr 
XXXV/180/2013 została podjęta 8 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 8.  Uchwała w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych     

zawierających powyżej 4,5% alkoholu z wyjątkiem piwa przeznaczonych do spożycia 

poza miejscem sprzedaży jak i w miejscu sprzedaży oraz zasad usytuowania miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

Informację w przedmiotowej sprawie przedstawił Pan Jerzy Stempczyński, co stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. Pan Jerzy Stempczyński nadmienił także jak już 
wcześniej wyjaśnił dlaczego projekt uchwały musi zostać podjęty. Poprzednia uchwała 
przestała obowiązywać w wyniku odwołania Pani Sikorskiej, która posiadała koncesję przy 
ulicy Warszawskiej przy cmentarzu i zaskarżyła uchwałę Rady Miejskiej z Chodcza, 
podjętej jeszcze w poprzedniej kadencji. NSA uchylił tą uchwałę i przestała obowiązywać. 
Gmina nie ma obecnie uregulowań dotyczących punktów sprzedaży i liczby ich 
usytuowania. Jak nadmieniłem było to konsultowane. Opinia Komisji Obywatelskiej i 
Ochrony Środowiska jest pozytywna, opinia Komisji Profilaktyki Alkoholowej również 



pozytywna. Pan Jerzy Stempczyński poinformował również iż Rada ma możliwość 
rozszerzyć katalog placówek objętych uchwałą.  

Wiceprzewodnicząca - Grażyna Wilińska otworzyła dyskusję. 

W związku z brakiem pytań ze strony Radnych Wiceprzewodnicząca Rady zamknęła 
dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej- Grażyna Wilińska przeczytała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady – Grażyna Wilińska poddała uchwałę pod głosowanie. 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, iż na sali jest 12 radnych, nieobecna jest 
Przewodnicząca Danuta Warszawska. Za przyjęciem uchwały było 12 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0. Uchwała Nr XXXV/181/2013 została podjęta 12 głosami za i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

 
Ad.  9.     Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie od Powiatu Włocławskiego 

zadań z  zakresu zimowego utrzymania dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach 

tych   dróg  w sezonie zimowym 2013/2014. 

Informację w przedmiotowej sprawie przedstawił Pan Eugeniusz Nowakowski, co stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Pan Eugeniusz Nowakowski wskazał, iż dotychczasowe 

doświadczenia i współpraca z Powiatem Włocławskim upoważniły Burmistrza do podjęcia działań 

aby tę inicjatywę przejąć od Powiatu. Po podjęciu konsultacji z ZGK i Prezesem SKR, który w 

okresie zimowym również wspomaga Burmistrz doszedł do wniosku by podjąć współpracę. 

Również jest pozytywna opinia Komisji Rolnej. By dojechać do naszych dróg często trzeba 

dojechać drogami powiatowymi i w związku z tym jechać z podniesionym pługiem bo jest to droga 

powiatowa albo odgarniać i nie brać za to pieniędzy nie ma sensu.  

Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – Wiesław Feliniak wskazał, iż 
opinia Komisji jest pozytywna ale będzie jeszcze pytanie od Pana Szymurskiego.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 

Radny Zbigniew Szymurski zapytał o datę od kiedy zaczynamy do kiedy. 

Eugeniusz Nowakowski odpowiedział, iż okres gotowości jest od 1 listopada 20 
listopada,czyli jesteśmy przygotowani i działamy na wyraźne polecenie Powiatowego 
Zarządu Dróg. Od 20 listopada do 15 marca 2014 bez względu na warunki i bez polecenia 
sami podejmujemy działania. Od 15 marca działamy na polecenie Powiatowego Zarządu 
Dróg. Gdybyśmy wyjechali bez polecenia to mogło by być nie zapłacone. Jeśli droga jest 
przejezdna nie ma obowiązku na obydwu pasach odśnieżania.  

Radny Zbigniew Szymurski zapytał jak jest kwota 3 miesięczna.  

Pan Nowakowski odpowiedział, że 16 600 złotych. Jeżeli jest okres bezśniegowy przez 
minimum 7 dni to za ten okres będzie potrącony o 40%, przy zwiększonych opadach 
mamy możliwość otrzymania do 20 % więcej.  



Przewodnicząca – Danuta Warszawska zamknęła dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej- Grażyna Wilińska przeczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska poddała uchwałę pod głosowanie. Za 
przyjęciem uchwały było 13 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. Uchwała Nr 
XXXV/182/2013 została podjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – Grażyna Wilińska zgłosiła formalny wniosek o 
przerwanie sesji po następnym punkcie obrad sesji.  

 
Ad. 10. Uchwała  w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie  Powiatowi 

Włocławskiemu pomocy rzeczowej w formie wspólnego wykonania chodnika przy 

drodze powiatowej nr  2938C  Chodecz  - gr. Woj. – Dąbrowice. 

Informację w przedmiotowej sprawie przedstawił Pan Jerzy Bontal, co stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. Pan Jerzy Bontal poinformował, iż ta uchwała różni się 
od poprzedniej tym, że nie ma w niej dat. Mieliście Państwo wątpliwości że nie zdążymy i 
po konsultacjach z Dyrektorem Zarządu Dróg z Panem Wiśniewskim stwierdził, że mogą 
przełożyć. Nie ustalamy terminu zakończenia, rozliczenie w 2014 r. Natomiast co do 
metrów też rozliczenie będzie a nasza sprawa jaka szerokość.  

Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – Wiesław Feliniak wskazał iż 
opinia Komisji jest pozytywna. Jedyna dygresja że nie ma konsolidacji, nie ma budżetu 
przez nas ustalonego i prośba by wyznaczyć w przyszłym roku na to środki w budżecie.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  

Radny Kazimierz Powietrzyński zapytał iż zapis ten 270 metrów nie może być. 

Pan Bontal odpowiedział iż również pytał o to Pana Dyrektora i oni przy przetargu zapisali 
sobie tę długość żeby im „grały” papiery. Tam jest też, że 30 tys. przeznaczone dla Gminy 
Chodecz. I materiałów za tyle kupione i żebyśmy się nie sugerowali długościami.  

Radny Bohdan Kluzik wskazał, iż jest też napisane że do granic z Dąbrowicami tzn, że do 
Mariopolu ten chodnik. 

Pan Jerzy Bontal wyjaśnił, iż chodzi o drogę która biegnie do granicy z Dąbrowicami, to 
jest kierunek samej drogi.  

Pani Przewodnicząca zapytała czy to zdanie w uzasadnieniu może być usunięte, że „Gmina 
wnosi wkład rzeczowy w postaci robót budowlanych związanych z wykonaniem chodnika” 
i kropka.  

Pan Jerzy Bontal wyjaśnił, że nie wie czy Powiat to przyjmie. Projekt uchwały wyszedł od 
Powiatu nie od niego.  



Radna Grażyna Wilińska poprosiła o wyjaśnienie, iż mimo że będzie tam 270 metrów to 
będzie chodnik.  

Pan Bontal wskazał, iż to nic nie zmienia.  

Pani Przewodnicząca spytała czy radni proponują zmianę w zapisie dotyczących 
wykonania chodnika i wykreślenia „270 metrów bieżących”. Radni zdecydowali żeby 
zostawić ten zapis by Powiat nie odrzucił tej uchwały.  

Pan Henryk Grzybowski wskazał ,że tych materiałów nawet na 400 metrów wystarczy. 
Sami musimy ustalić tą szerokość.  

Pan Bontal powiedział, że jest jeszcze zawarte porozumienie w którym są szczegóły.  

Przewodnicząca Danuta Warszawska poinformowała, iż zaproponowano poprawkę i 
wykreślenie „270 metrów bieżących” w uchwale jak i również w uzasadnieniu długość 
około 270 metrów bieżących. Pan Powietrzyński poinformował że wycofuje poprawkę, 
jedynie zwraca na to uwagę, robimy zapisy które są nierealne.  

Radna Kwiatkowska zapytała o koszt realizacji tego zdania.  

Pan Grzybowski odpowiedział, że około 20 tys. złotych.  

Przewodnicząca – Danuta Warszawska zamknęła dyskusję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej- Danuta Warszawska przeczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska poddała uchwałę pod głosowanie. Pani 
Kwiatkowska Ewa poinformowała iż głosowało 12 radnych obecnych na sali. Za przyjęciem 
uchwały było 12 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. Uchwała Nr XXXV/183/2013 
została podjęta 12 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała iż nie ma na sali Wiceprzewodniczącej 
Grażyny Wilińskiej, która zgłosiła formalny wniosek o przerwanie sesji po obrad sesji i 
kontynuowania jej 7 listopada o godz. 10.00.  

Przewodnicząca Danuta Warszawska poddała wniosek pod głosowanie. Za przyjęciem 
wniosku było 10 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2.  

Przewodnicząca Danuta Warszawska przerwała obrady sesji z wznowieniem w dniu                    
7 listopada  2013r. godz. 10,oo. 
Wznowienie obrad sesji Nr XXXV/13 w dniu 7 listopada 2013r. a przerwane obrady w dniu   

29 października 2013r.Przewodnicząca Rady Miejskiej w dniu 07 listopada 2013r. 

wznowiła obrady XXXV sesji Rady Miejskiej przerwane w dniu 29 października 2013r. 

Radni obecni w dniu dzisiejszych obrad sesji jest 13 radnych, nieobecny radny Kluzik 

Bohdan. 

Przewodnicząca Rady wskazała iż dzisiejsze obrady sesji rozpoczynają się od  pkt. 10. 

porządku  obrad. 



Ad. 11.   Uchwała w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  złożonej  przez  Marię i Mirosława  
Grzeło na  działalność Burmistrza Chodcza. 
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  poprosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 
przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Arkadiusz Koza przedłożył informację wskazując iż 
cały przebieg prac Komisji Rewizyjnej  jest  zawarty  w uzasadnieniu do uchwały, w 
związku z powyższym  odczytał uzasadnienie do uchwały. Treść uzasadnienia stanowi 
załącznik do niniejszej uchwały. 
Po odczytaniu uzasadnienia, Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję co do powyższego. 
Pan Eugeniusz Nowakowski – pracownik Urzędu , powiedział iż odnosząc się do 
przedstawionego uzasadnienia, należałoby to rozpatrywać w dwóch aspektach. 
Pierwsza sprawa to Pan Przewodni8czący zarzuca, że nie udostępniono Komisji Rewizyjnej 
materiałów. W piśmie podpisanym przez Sekretarza M i G z  sierpnia br. powołuje się na 
art. 73 kpa, który jednoznacznie wskazuje komu przysługuje wgląd do akt. W tej sprawie 
cały czas toczy się postępowanie administracyjne, w związku z tym udostępnienie akt 
sprawy osobom innym niż wymienione w kpa jest niedopuszczalne bo mogłoby skutkować 
kolejną skargą wniesioną przez pozostałych uczestników postępowania. Jak również przez 
Państwa Grzeło.  Państwo Grzeło byli na spotkaniu w dniu 22 sierpnia br. mieli równie 
możliwość udostępnienia dokumentów, ponieważ jest to dokumentacja między Urzędem 
a Państwem Grzeło.  
Pan Nowakowski wskazała iż w uzasadnieniu nie zawarto kolejnych dokumentów, a 
mianowicie  pismo zawierające cały tok postępowania w przedmiotowej sprawie, Pani 
Przewodnicząca takie pismo otrzymała w dniu 26 września br. Wskazał iż może to pismo 
odczytać, jednakże jest to kilka stron więc nie wiadomo, czy Szanowni Radni sobie życzą 
tak , czy nie ?. Zwrócił się z zapytaniem, czy  Komisja Rewizyjna zapoznała się z 
przedmiotowym pismem w którym trwa postępowanie administracyjne. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, przekazał iż Komisja rozpatrywała skargę w dniu        
22 sierpnia br. i zakończyła tego samego dnia rozpatrywanie skargi i na tym się 
zakończyło. Są zarzuty ,że za dużo zwołujemy posiedzeń, nie organizujemy kolejnych 
posiedzeń i Przewodniczący wskazał iż nie będzie wywoływał sztucznych posiedzeń 
Komisji,  żeby rozpatrywać coś na następnym posiedzeniu, kiedy na poprzednie 
posiedzenie nie otrzymałem materiałów. 
 
Pan Eugeniusz Nowakowski wskazał, iż w sprawie Państwa Grzeło były posiedzenia 
Komisji  wcześniejsze i nikt z nas nie był proszony na złożenie wyjaśnień co do sprawy P. 
Grzeło. Jeżeli są sprawy trudne bądź naglące to na posiedzeniach są rozpatrywane we 
wolnych wnioskach. Jest zarzut ,że Komisja od 22 sierpnia nie zajmowała się już tą sprawą 
ponieważ nie miała dokumentów,  nie jestem od ustawiania prac Komisji  i stwierdzam,  
że jeżeli pisze się uzasadnienie do czegoś  to trzeba w tym uzasadnieniu wyczerpać cały 
materiał który w danej sprawie został przedstawiony.  Natomiast nie można urwać na 
poziomie 22 sierpnia br. To jest tyle przekazał Pan Nowakowski jeśli chodzi o sprawy 
proceduralne. Natomiast jeśli chodzi o samą  sprawę   Państwa Grzeło, to toczy się 
postępowanie administracyjne, są sporządzone trzy opinie biegłych w tej kwestii, opinia 
osoby biegłego, która wykonała to społecznie. Opinie są różne. Ostatnie spotkanie w tej 
kwestii było w dniu 12 października 2013r. był biegły z NOT i biegły  który sporządzał 
opinię dla Państwa Grzeło i punktów wspólnych nie znaleziono. Więc do dnia 15 listopada 
br. zostanie wydana decyzja , natomiast jak to się zakończy trudno powiedzieć na chwilę 



obecną. Strony są powiadomione o zakończeniu postępowania . Na chwilę obecna nikt nie 
wniósł nowych wniosków. Pan Nowakowski jeszcze odniósł się do skargi bezpośrednio 
Państwa Grzeło w której jest zawarte, cyt.” Że działanie Burmistrza cechowała 
przewlekłość w działaniu w czasie”. Wskazał że art. 234kpa mówi, że skarga złożona przez 
stronę podlega rozpatrzeniu w toku postępowania administracyjnego. Do pism 
składanych przez Państwa Grzeło , organ Burmistrz ustosunkował się w uzasadnieniu do 
każdej z decyzji. Czy treść uzasadnienia zadawala Państwa Grzeło, czy pozostałe strony to 
jest całkowicie inna sprawa. Nie prowadzi się korespondencji indywidualnej z 
poszczególnymi stronami postępowania. 
Przewodnicząca Rady zadała pytanie, ile było skarg odwoławczych do SKO we Włocławku 
uchylających decyzje, i co było w tych decyzjach. 
P. Nowakowski  wskazał iż były wydane dwie decyzje i pierwszą uchylono ze względów 
formalnych między innymi z tego powodu, że jedna ze stron postępowania w tym 
wypadku Państwo Grzeło zarzucili Burmistrzowi, że nie mieli możliwości zapoznania się z 
materiałem dowodowym. Udzielił P. Nowakowski wyjaśnienia, że zawiadomienie o 
zakończeniu postępowania zostało wysłane 21 lub 22 grudnia 2012r. w tym samym dniu 
bądź następnego poinformowano Państwa Grzeło telefonicznie o możliwości zapoznania 
się z materiałami. 
Radny Koza Arkadiusz poprosił Przewodniczącego Rady  o głos,  powiedział iż nie będzie 
rozpatrywany tok postępowania, była skarga na działalność Burmistrza i Komisja 
rozpatruje co się dzieje. Wskazał iż radnego nie interesuje tok postępowania 
administracyjnego. Jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej rozpatruje ponieważ  była 
skarga na działalność Burmistrza. Pismem żadnym Burmistrz nie odpowiedział na ten 
temat do Komisji Rewizyjnej. Komisja podjęła takie kroki jakie podjęła  i wskazał iż nie ma 
ochoty wysłuchiwać co się dzieje  na działce.  
Pan Nowakowski wskazał, jeżeli nie mam możliwości wypowiedzenia się no to trudno. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem, czy będzie ostatnia opinia biegłego, oraz 
z czego będzie finansowana zapłata biegłym.  
W odpowiedzi otrzymała iż ostatnia opinia została przesłana, a z budżetu trzeba będzie 
zapłacić biegłym, jest zawarte porozumienie z NOT-em na dokonanie zapłaty. 
Dyskusja została zamknięta, nie było chętnych do podejmowania dyskusji w tej kwestii. 
Przewodnicząca  poprosiła Wiceprzewodniczącą Rady o odczytanie uchwały w 
przedmiotowej sprawie, co zostało dokonane. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Liczenia głosów podczas 
głosowania dokonywał radny Szymurski Zbigniew. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 8 radnych, przeciw-0, wstrzymało – 5 radnych. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  stwierdziła iż uchwała Nr XXXV/184/13 w sprawie  
rozpatrzenia  skargi  złożonej  przez  Marię  i  Mirosława  Grzeło   na  działalność 
Burmistrza Chodcza została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.. 
 
Ad.  12.  Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnego. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej wskazała iż w dniu 16 lipca na obradach sesji został 

złożony przez radnego Pana Błażeja Krupę wniosek o obniżenie diet o 50% dla radnych.  

Przedstawiła podstawy prawnego według których dokonuje się ustaleń co do wysokości 

tych diet. Jak będą wyglądały diety do radnych wypłynie to z dyskusji. A obecnie  na 

podstawie art. 25 ust. 4,6 i 8  ustawy o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2013r. poz.594 i 

poz. 645) oraz na podstawie Rozporządzenia Rady Ministrów  z dnia 26 lipca 2000r. 



maksymalnej diecie  przysługującej  radnemu.  Kwota bazowa wynosi 1766,46 zł zgodnie z 

ustawą budżetową. Maksymalna wysokość diety wynosi 883,23 zł. Od tej kwoty jest 

regulowana dieta radnych.  

Radny Błażej Krupa wskazał iż w miesiącu lipcu br. wnioskowałem o obniżenie diet dla 

radnych o 50%. I wniosek swój podtrzymuje. Uważa, że również radni powinni oszczędzać, 

mówi się tyle o oszczędności i w związku z tym ten wniosek i wysokość diet następująca:. 

- dieta dla Wiceprzewodniczących Rady – kwota  65 zł, 

- dieta dla Przewodniczącego Komisji – kwota 65 zł. 

- dieta radnego – kwota 60 zł. 

Radny Jerzy Stempczyński wskazał, iż radny Krupa Błażej taki wniosek postawił o 

obniżenie diet dla radnych, tak aby poczynić oszczędności. Należy dokonać tych 

oszczędności w każdej dziedzinie gospodarczej, jak również i we wszystkich działach 

budżetu tj. oświata, administracja itd. Wychodząc naprzeciw tym oczekiwaniom, 

przełożyliśmy podjęcie tej uchwały. Rada Miejska obniżyła swój budżet o 12,5% swojej 

działalności. Jest propozycja obniżenia o 33,3%  diet tj. o 1/3. Większość radnych 

proponuje kompleksowe uregulowanie diet dla radnych. Od nowego roku trzeba będzie 

kompleksowo uregulować wielkość diet dla radnych  i sołtysów. Jeżeli jest brak środków 

finansowych, większość  radnych będzie pracowała w Komisjach bez pobierania diet za 

posiedzenia Komisji i obrady sesji. Taką deklaracje składa  w imieniu  radnych. Radny 

składa propozycję wysokości diet dla radnych  w wysokości : 

- dieta dla Wiceprzewodniczących Rady – kwota 90 zł, 

- dieta dla Przewodniczącego Komisji – kwota 90 zł. 

- dieta radnego – kwota 80 zł. 

 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej poprosiła  radnego  Szymurskiego Zbigniewa o 

przegłosowanie kolejno zgłoszonych   wniosków  o obniżenie diet dla radnych. 

I wniosek P. Błażeja Krupy  za – 3 radnych, przeciw - 8, wstrzymało się  -  2 radnych, 

II wniosek p. Stempczyńskiego Jerzego – za  - 10, przeciw – 2, wstrzymało się – 1 radnych. 

W wyniku głosowania  przeszedł wniosek radnego Stempczyńskiego tj. 

- dieta dla Wiceprzewodniczących Rady – kwota 90 zł, 

- dieta dla Przewodniczącego Komisji – kwota 90 zł. 

- dieta radnego – kwota 80 zł. 

Radny Krupa Błażej wskazał iż radni cicho pod nosem mruczą a powinni się wypowiedzieć. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kwiatkowskiej Ewie. 

Radna  Kwiatkowska wskazała, iż wniosek Pana Błażej był wnioskiem który dotyczł 

wszystkich całej Rady. Jego propozycja dotyczyła radnych , wiceprzewodniczących, 

Przewodniczących Komisji jak i Przewodniczącej Rady. Uważa, że  tak  to  zrozumiała ten 

wniosek. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, iż  rozmawiała z Panem Błażej i zapytała się czy ta 

obniżka dotyczy również Przewodniczącej Rady. Pan Błażej Krupa jest tutaj i może 

odpowiedzieć, ponieważ wskazał aby nie wywoływać takiej uchwały. 



Radny Błażej Krupa powiedział iż na dzień rozmowy która się potoczyła tydzień temu 

natomiast obecnie są takie głosy aby było sprawiedliwie to również proporcjonalnie 

obniżyć do kwoty 800,- zł. takie były ustalenia przed obradami dzisiejszej sesji. 

Przewodnicząca Rady wskazała iż  w dniu dzisiejszym nie ma przygotowanego projektu 

uchwały więc jeżeli Państwo chcą , możemy przerwać obrady sesji i taką uchwałę 

przygotować. 

Radny Koza Arkadiusz wskazał iż proponowana przerwa 5 minut na przygotowanie 

uchwały jest za mało, a trzeba by było rozważyć również diety dla sołtysów, ponieważ 

obecna uchwała która obowiązuje jest z roku 2000. Ponadto na paragrafie Rady nie ma 

środków finansowych na wypłacanie diet . 

Pani Skarbnik wskazała, że jest przygotowany projekt uchwały o wprowadzenie zmian do 

budżetu i w tych zmianach jest przygotowana kwota 10.000,- zł. na diety dla radnych. W 

związku z tym że są to przeniesienia między działami i Burmistrz nie może dokonać zmian.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała iż Pan Burmistrz informował Przewodnicząca o 

brakach środków finansowych na dietach dla radnych. Jednakże oficjalnego pisma od Pani 

Skarbnik Przewodnicząca rady nie otrzymała co winna to zrobić przynajmniej 1 miesiąc 

wcześniej przed brakiem środków finansowych. Jeżeli ktoś czuwa nad budżetem w taki 

sposób powinien informować i to wszystkie jednostki budżetowe. 

Radny Koza Arkadiusz powiedział iż przy pracach nad projektem budżetu na 2013 Rada 

zdjęła  10 tys. zł. co poszło w  rezerwę  budżetową. Czy jest opcja , że do końca roku 

kalendarzowego  radni mogą pracować bez diet. Ale podejrzewam, że skoro jest zapis w 

uchwale do wykonania Burmistrzowi , są protokoły z posiedzeń to diety muszą być 

wypłacane. A co z rezerwą która była utworzona ? 

Pani Skarbnik Miasta i Gminy odpowiedziała, iż rezerwa została przeznaczona na drogi, co 

było informowane pismem . Ile tej rezerwy zostało w ogólnej. W rezerwie celowej zostały 

umieszczone odprawy pracowników urzędu jak i oświaty jak i nagrody. 

Radny Zbigniew Szymurski zaproponował przerwę 10 minut i w tym czasie przygotować 

projekt uchwały z uposażeniem pensji dla Przewodniczącej z takim procentowym  

wynagrodzeniem jak  zostało obniżone dla radnych i nie przedłużać tej kwestii. 

Przewodnicząca Rady poddała wniosek pod głosowanie za przerwą 10 minutową w celu 

przygotowania uchwały  co do wysokości uposażenia Przewodniczącej Rady Miejskiej. 

Wniosek poddano pod głosowanie. Za – głosowało 13 radnych- jednogłosnie. 

Przerwa 10 minut. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej wznowiła obrady sesji po przerwie. I wskazała iż opinię 

prawna zapewnia Burmistrz, zapewniając prawnika i poprosiła o interpretacje par. 29 

Statutu Miasta i Gminy Chodecz, gdyż został przyjęty porządek obrad a obecnie jest 

kontynuacji sesji z dnia 29 października br. Jeszcze raz podkreśliła że nie  startowała jako 

radna aby uzyskać jakieś środki finansowe. Jeżeli państwo uważacie że trzeba obniżyć to 

nie mam żadnych pretensji. Jeżeli mamy się szanować to traktujmy się równo i tak będzie, 

ale nie pozwolę aby coś  zadziałało wbrew prawu, lecz zgodnie ze Statutem Rady. Nie 

jestem prawnikiem, nie mogę wprowadzić do porządku obrad dzisiejszej sesji tego 

projektu uchwały. Poprosiła o interpretacje tego paragrafu. 



 

Burmistrz wskazał iż par.11 mówi diet radnego, a Przewodnicząca też jest radną. 

Radny Koza Arkadiusz uchwała w sprawie diet dla radnych była zaopiniowana przez Panią 

Mecenas. Obecnie składam formalny wniosek o przeprowadzenie głosowania uchwały co 

do diet radnych natomiast co do diety dla Pani Przewodniczącej przesunięcie na następną 

sesje i to jest formalny wniosek do przegłosowania. 

Wniosek został poddany pod głosowanie- za 11 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2 

radnych. W związku z przegłosowaniem wniosku sprawą uchwały co do diety 

przewodniczącej Rada zajmie się na obradach następnej sesji. 

 

Burmistrz Chodcza przekazał iż dzisiaj nie nastąpi wypłata diety dla radnych ponieważ 

środków nie ma, a dopiero zostaną wypłacone po zmianach do budą tu na następnej sesji. 

 

Radna Wilińska Grażyna zwróciła się , czy jest taka możliwość że do końca roku radni 

mogą pracować bez diet, Burmistrz odpowiedział iż tak. 

Radny Koza Arkadiusz powiedział, jeżeli uchwała zostanie podjęta to diety radnym muszą 

być wypłacone. 

Dyskusja zamknięta. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały Nr XXXV/185/13 w 

sprawie ustalenia wysokości diet radnego. Za podjęciem przedmiotowej uchwały 

głosowało – 10 radnych, przeciw – 0, wstrzymały się – 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała została podjęta i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13.  Analiza  sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za        

I półrocze 2013 roku. 

        

Sprawozdanie przedłożyła  Pani Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz Pani Danuta 

Nowakowska.  Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Kazimierz  Powietrzyński przedłożył 

opinię stwierdzając iż jest pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przekazał iż Komisja w przedmiotowej sprawie 

spotkała się  26 września i również wydała pozytywna opinie. 

Dyskusja. 

Radna Ewa Kwiatkowska zapytała się jaki był plan i jaka jest realizacja ustawy śmieciowej. 

Czy są jakieś informacje na ten temat. 

Pani  Skarbnik przedłożyła informacje  - przypis na 1 października  wynosi 119.560,-  zł. 

wpływy wynoszą 102.3761,- zł.  jest dobrze. 

Przewodnicząca poprosiła o dyskusję w sprawie  sprawozdania  z budżetu. 

Radny Stempczyński zwrócił się z zapytaniem o obniżkach subwencji budżetowych która 

dotknie również i nas. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 



 

Radna Ewa Kwiatkowska zapytała o pieniądze na azbest, czy jesteśmy w stanie wykorzystać te 

pieniądze. 

 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że po przetargu kwota to około 40 tysięcy, złożone już zostały 

dokumenty do Funduszu i czekamy na dotację. Wnioskowaliśmy 72 tysiące bo tak zakładaliśmy, w 

toku przetargu wyszła kwota nie całe 40 tysięcy.  

 

Radna Grażyna Wilińska wskazała iż sprawozdanie jest bardzo dokładnie zrobione. Prawie 

wszędzie są kwoty wyższe w stosunku do roku ubiegłego w tym samym okresie plan i jego 

wykonanie w wydatkach. Tylko gospodarka komunalna ma w stosunku do roku ubiegłego spadek i 

z czego to wypływa. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła iż nie chodzi tu o Zakład Gospodarki Komunalnej. U nas jest to gospodarka 

odpadami, jest dotacja na odpady komunalne. 

 

Radna Grażyna Wilińska zapytała jeszcze o miejscowość Gawin opłata za wyłączenie z produkcji 

rolne gruntów co to takiego i ta studnia głębinowa. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, iż chodzi o przepompownię wody, jest plan 3000 a wydajemy około 1500. 

 

Radna Grażyna Wilińska w temacie kultury i ochrony dziedzictwa narodowego zauważyła że 

imprezy masowe mamy zaplanowane 52 800, w pierwszym półroczu wydatkowano około 10 000, 

czyli 42 tys. wydajemy w II półroczu. Czy już jakieś pieniądze zostały z tego wydatkowane ? 

 

Skarbnik MiG odpowiedziała, iż na 31 października wydatkowano 42 tysiące. 

 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję. 

 

Przewodnicząca Rady Danuta Warszawska poddała sprawozdanie pod głosowanie. Za przyjęciem  

sprawozdania było 13 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. Sprawozdanie zostało podjęte  13 

głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 



Ad.  14. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radny Wiesław Feliniak przekazał iż na Komisji Rolnej poruszono sprawę Al. Zwycięstwa. 

Dążyliśmy by zrobić coś z pasem parkingowym, skończyło się na wylaniu nowego asfaltu. 

Wnioskowaliśmy do Pana Burmistrza by ponownie zwrócił się do Starostwa o przygotowanie 

kompletnej dokumentacji i w przyszłości ujęcie przebudowy Al. Zwycięstwa, trzeci pas. Jeżeli 

będzie to niemożliwe to do końca kadencji będziemy wnioskowali o przebudowę bo tam się nie da 

przejechać. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że odpowiedziano mu miejcie swoje stanowisko a my wam odpowiemy, 

rozmowy z ludźmi którzy tam mieszkają nic nie dały. Są oponenci którzy nie chcą. 

Radny Arkadiusz Koza wskazał, iż z tego co wie miało być to zgłoszone w formie roboty 

budowlanej i tam Pan Starosta się opowiedział żeby tam konfliktu nie było. Ale istnieje coś takiego 

jak decyzja o warunkach zabudowy i może by czegoś takiego nie było, bo wszyscy by byli 

poinformowani jako sąsiedzi 

Pan Henryk Grzybowski uważa, że ta zatoczka po jednej stronie nigdy nie przejdzie. Trzeba 

spróbować wariantu najdroższego, zatoczka z prawej i lewej strony i będzie 3 pas. 

Radna Ewa Kwiatkowska zapytała o dodatkowe premie, które zostały wypłacone pracownikom 

urzędu, czy jest to prawda. 

Pan Burmistrz odpowiedział, iż jest to prawda ale związkowe pieniądze, co roku dajemy. 

Radna Kwiatkowska zapytała czy jest taka możliwość czy my jako radni zapoznali się z systemem 

wynagradzania tzn. bez stanowisk bezimiennie, co wchodzi w skład wynagrodzenia pracowników 

Gminy. Chciałabym widzieć regulamin wynagradzania pracowników Gminy. 

Pan Burmistrz powiedział, iż regulamin możemy przygotować na 21 listopada. Mamy ustawowo 

3% co roku i nie dajemy. 

Radna Anna Twardowska powiedział iż mieszkańcy Chodcza i okolic mają zastrzeżenia do pracy 

Policji, mówią że nigdzie ich nie ma i żadnej sprawy załatwić nie można.  

Przewodnicząca Rady odpowiedziała że na 21 listopada na sesję jest zaproszony Komendant Policji 

Miejskiej we Włocławku, Wiele pytań będziemy mogli zadać o funkcjonowaniu Policji na terenie 

Chodcza. 

Przewodnicząca Danuta Warszawska zwróciła się do Pana Burmistrza z zapytaniem czy podjęto 

działania związane z Komunalką, czy rzeczywiście będzie przekształcenie w spółkę. 

Pan Burmistrz wskazał iż mówiliśmy o tym nie raz i my musimy ustalić na sesji zmiany do budżetu i 

zakup samochodu. Dzisiaj jest spotkanie w sprawie Funduszy 2014-2022 i nie mogę jechać , proszę 

więc ustalajcie tak żeby i mnie i wam pasowało. 

Pani Przewodnicząca powiedziała, iż ta sesja była ustalana, zasugerowała by powołać zastępcę. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że nie ma pieniędzy na zastępcę. 

 



Radny Błażej Krupa zapytał o sytuację wykupu budynku w Woli Adamowej. 

Pan Burmistrz powiedział, że do 21 wyjaśni się ten temat, są rozmowy między naszym mecenasem 

a ich, będzie jakaś zmiana uchwały żeby było to sprecyzowane że kupujemy budynek bez ziemi, 

która należy do Skarbu Państwa. 

Pani Przewodnicząca poinformowała Pan Burmistrza, że na wiejskich drogach zaczyna robić się 

tragedia. Czy coś w kierunku zakupu materiału na drogi jest robione. 

Pan Burmistrz odpowiedział, iż boi się czy  nam starczy na odśnieżanie. Wydamy na remont dróg a 

za chwilę przyjdzie zima. W tym roku nie zrobimy. 

Pani Przewodnicząca przypomniała iż na poprzedniej sesji były zgłaszane interpelacje przez Pana 

Kazimierza Powietrzyńskiego i Panią Ewę Kwiatkowską i Bogdana Kluzika. Pani Przewodnicząca 

odczytała odpowiedzi, które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  

Radna Grażyna Wilińska przekazała obawy mieszkańców którzy boją się rano iść przez rynek bo 

jest dużo psów, może ktoś mógłby się tym zająć. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, iż problem jest bo te psy mają swoich właścicieli. 

Pani Przewodnicząca powiedziała iż Komisja Obywatelska zgłaszała na którejś sesji żeby 

oznakować wewnętrznie miejscowości, gdyż jest problem dojazdu karetki i straży. Chodzi o całą 

Gminę. 

Pan Burmistrz wyjaśnił że problem jest bo przy drogach powiatowych czy wojewódzkich musimy 

to z nimi uzgadniać, wrócimy do tego, i podejmę rozmowę. 

Radny Arkadiusz Koza nadmienił, iż może wystarczy zadzwonić i porozmawiać z osobami które się 

tym zajmują w pogotowiu i straży i podać numery i nazwy miejscowości. 

Pani Przewodnicząca poinformowała iż każdy radny ma obowiązek złożyć oświadczenie 

majątkowe do 30 kwietnia. Wszyscy radni złożyli je terminowo i Przewodniczący je przeanalizował 

i przesłano do Urzędu Skarbowego, również opublikowano je na BIP. Urząd Skarbowy przysłał 

analizę, co przekaże Radnym po sesji. Pani Przewodnicząca odczytała informację co stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.  15. Sprawy bieżące. 

Pan Janicki zapytał kiedy otrzyma odpowiedzi z XVII sesji. Kto w Gminie jest odpowiedzialny z 

świadome obniżanie majątku Gminy. Pan Janicki zwrócił się też do Pani Przewodniczącej czy by 

była taka możliwość wyróżnienia chłopaka z Woli Adamowej – Pana Arkadiusza Rosiaka za zajęcie 

2 miejsca.  

Pani Przewodnicząca powiedziała że będzie przygotowane takie wyróżnienie i na przyszłej sesji 

będzie wręczone. 

Pan zapytał o plac buraczany w Woli Adamowej czy to jest majątek Gminy. 

Pani Przewodnicząca odpowiedziała że Skarbu Państwa. 



Pan zapytał w związku z Al. Zwycięstwa, są zakazy w innych miastach gdzie są rynki i jest sprawa 

załatwiona. 

Radna Ewa Kwiatkowska wskazała iż znak na Chodeczku – strefa zamieszkania trwało to 6 

miesięcy. 

Pan zasugerował że wstawienie znaku na ul. 19 Stycznia trwało miesiąc. Można by na Al. 

Zwycięstwa wstawić zakaz dla tirów, bo nie ma znaku na Włocławek i często jeżdżą przez Al. 

Zwycięstwa. 

Radna Ewa Kwiatkowska zapytała czy szkoły posiadają aktualne regulaminy dotyczące przewozu 

dzieci. A rodzice czy podpisali te regulaminy jakie ciążą na nich wymagania a jakie na szkole. 

Radna Grażyna Wilińska odpowiedziała, że kiedyś Pan Dyrektor odpowiedział, że szkoła nie 

odpowiada ale firma przewozowa. 

Radna Kwiatkowska powiedziała że chodzi jej o szkolne przejazdy. 

Pan w sprawie przejazdu kombajnów latem, które jeżdżą wszystkimi ulicami by jeździły jakoś w 

jedną stronę i innymi ulicami, bo nawet jak buraki wożą to nie mogą się zmieścić. 

Pan Sekretarz – Benedykt Nowakowski poinformował iż dzisiaj odbyło się spotkanie z Dyrektorem 

Biura Wyborczego i ukazało się Zarządzenie Wojewody z 6 listopada 2013r. W związku z 

wygaśnięciem mandatu Pana Jerzego Szałańskiego w okręgu nr 10 zarządza się wybory 

uzupełniające dla wyboru jednego radnego, Datę wyborów wyznacza się na niedzielę 12 stycznia 

2014r. Jest określony termin wyborczy o którym poinformował Sekretarz MiG Chodecz i odczytał 

informacje z tym związane. 

Radna Grażyna Wilińska w imieniu Bractwa Ziemi Chodeckiej zaprosiła na koncert Edyty Geppert 

w tą niedzielę na godz. 18.00 w Kościele. 

Ad.  16. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodnicząca Rady – Danuta Warszawska zamknęła XXXV sesję Rady Miejskiej w Chodczu. 

 

Protokołowała: 
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